

Priorities Committee AGENDA

**FORTY-SECOND MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE
TO BE HELD ON WEDNESDAY, MARCH 8, 2006 AT 7:00 P.M.
IN THE COUNCIL CHAMBER, TOM DAVIES SQUARE**

COUNCILLOR CALDARELLI, IN THE CHAIR

(PLEASE ENSURE CELL PHONES AND PAGERS ARE TURNED OFF)

The Council Chamber of Tom Davies Square is wheelchair accessible. Please speak to the City Clerk prior to the meeting if you require a hearing amplification device. Persons requiring assistance are requested to contact the City Clerk's Office at least 24 hours in advance of the meeting if special arrangements are required. Please call (705) 671-2489, extension 2471. Telecommunications Device for the Deaf (TTY) (705) 688-3919. Copies of Agendas can be viewed on the City's web site at www.greatersudbury.ca.

1. Declarations of Pecuniary Interest

**ANY ITEMS NOT DEALT WITH BY THE ADJOURNMENT HOUR OF
10:00 P.M. WILL BE CARRIED OVER TO THE MARCH 22, 2006
MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE.**

2. Introductory Remarks by Councillor Caldarelli, Chair of the Priorities Committee.

(a) Purpose of the Public Meeting:

As required by the Municipal Act, 2001 a public meeting must be held where a municipality proposes to pass a fees by-law. Subject to a public meeting, Council by resolution approved a fee to recover a portion of the costs of installing a water forcemain on Ste. Agnes Street and Montée Principale, for new homes that will be constructed on benefitting properties. It is proposed that a fixed per dwelling fee of \$495 be applied. This charge would be collected at the building permit stage and would be in addition to Development Charges.

Following the public meeting, the Priorities Committee will consider the following resolution:

RECOMMENDATION: THAT the Priorities Committee recommend to Council that a Fees By-law for the Montée Principale/Sainte Agnes Street Water Forcemain be passed .

3. Report dated 2006-03-01, with attachments, from the Executive Director of Administrative Services regarding Public Notification Procedures - Fees By-law - Montée Principale/Sainte Agnes Street Water Forcemain (Lionel E. Lalonde Centre).

1 - 31

(ELECTRONIC PRESENTATION) (RECOMMENDATION PREPARED)

(This report outlines the public notification procedures that were followed.)

- ▶ John Hughes, Hemson Consulting

At the close of the Agenda on Thursday, March 2, 2006 one request was received by the City Clerk's Office to address Council on this matter.

PRESENTATIONS/DELEGATIONS

4. Report dated 2006-01-11, with attachments, from the CFO/Treasurer regarding Fees By-law for South-End Rock Tunnel.

32 - 49

(ELECTRONIC PRESENTATION) (RECOMMENDATION PREPARED)

(The above report appeared on the January 18, 2006 Priorities Committee agenda and was referred back to staff for further review.)

Report dated 2006-02-17, with attachments, from the General Manager of Growth & Development regarding Fees By-law - South-End Rock Tunnel Follow Up.

50 - 63

(FOR INFORMATION ONLY)

- ▶ John Hughes, Hemson Consulting

5. Report dated 2006-03-01 from the CFO/Treasurer regarding Establishing the Definition of a "Senior" in the Miscellaneous User Fee By-law. **64 - 66**
(RECOMMENDATION PREPARED)

(The purpose of this report is to obtain Council's direction regarding the age at which persons should be entitled to receive the benefit of the discounted fee for seniors, where it is available in the Miscellaneous User Fee By-Law.

Seniors rates are only available for certain services or programs in the leisure and recreation services area and in the transit fee schedule. No other fees in the miscellaneous user fees bylaw would be affected.)

CORRESPONDENCE - INFORMATION ONLY

6. Report dated 2006-03-01 from the CFO/Treasurer regarding Development Charges Collected for the Year Ended December 31, 2005. **67 - 70**
(FOR INFORMATION ONLY)

MOTIONS

7. **As presented by Councillor Rivest:** **71**

WHEREAS the present winter road maintenance snow accumulation criteria for Class 4 to 6 residential and rural roads is 8 cm;

AND WHEREAS an option to amend the winter road maintenance criteria to deploy crews following 5 cm of snow accumulation for Road Classes 4 to 6 was considered during the 2006 budget deliberations at a cost of \$580,000;

AND WHEREAS Council Resolution 2006-519 requests "that staff review the present standard for the maintenance of municipal roads during the winter season as they apply to residential and rural roads and affect all necessary changes to the policy to ensure the needs of all residents are met";

AND WHEREAS the present level of service has been reduced from that provided in 2005;

THEREFORE BE IT RESOLVED THAT as an interim measure for the balance of this winter and until the present level of standards for winter maintenance has been reviewed by staff and presented to Council, that the snow accumulation mobilization criteria for residential and rural roads (classes 4 to 6) be reduced from 8 cm to 5 cm at an estimated cost of \$175,000 as per the estimate provided by the City Engineer in an e-mail dated February 23, 2006.

ADJOURNMENT (10:00 P.M.) (RESOLUTION PREPARED)

{MAJORITY REQUIRED TO PROCEED PAST 10:00 P.M.}

2006-03-03

**COUNCILLOR CALDARELLI
CHAIR**

**CORRIE-JO CAPORALE
COUNCIL SECRETARY**

**DE LA QUARANTE-DEUXIÈME RÉUNION DU COMITÉ DES PRIORITÉS
QUI DOIT AVOIR LIEU LE MERCREDI 8 MARS 2006 À 19 H
DANS LA SALLE DU CONSEIL, PLACE TOM DAVIES**

LA CONSEILLÈRE CALDARELLI, PRÉSIDENTE

**(VEUILLEZ ÉTEINDRE LES TÉLÉPHONES CELLULAIRES ET LES
TÉLÉAVERTISSEURS)**

La salle du Conseil de la Place Tom Davies est accessible en fauteuil roulant. Si vous désirez obtenir un appareil auditif, veuillez communiquer avec le greffier municipal, avant la réunion. Les personnes qui prévoient avoir besoin d'aide doivent s'adresser au bureau du greffier municipal au moins 24 heures avant la réunion aux fins de dispositions spéciales. Veuillez composer le (705) 671-2489, poste 2471; appareils de télécommunications pour les malentendants (ATS) (705) 688-3919. Vous pouvez consulter l'ordre du jour au site Web de la Ville à l'adresse www.grandsudbury.ca.

1. Déclarations d'intérêt pécuniaire

**TOUTE QUESTION N'AYANT PAS ÉTÉ RÉGLÉE AVANT L'HEURE DE
CLÔTURE DE 22 H SERA REPORTÉE À LA RÉUNION DU
22 MARS 2006 DU COMITÉ DES PRIORITÉS.**

2. Mot d'ouverture de la conseillère Caldarelli, présidente du Comité des priorités

a) But de la réunion publique

Comme le stipule la Loi de 2001 sur les municipalités, là où une municipalité désire adopter un règlement sur les droits et redevances, celle-ci doit tenir une réunion publique. Sous réserve d'une réunion publique, le Conseil municipal a approuvé un droit afin de récupérer une partie des coûts d'installation d'une conduite maîtresse de montée à l'intersection de la montée Principale et de la rue Sainte-Agnès, pour de nouvelles maisons qui seront construites sur les propriétés ainsi desservies. Il est proposé que des droits fixes par habitation de 495 \$ soit exigé. Ce droit serait perçu à l'étape du permis de construction et serait en sus des redevances d'aménagement.

Après la réunion publique, le Comité des priorités débattrait la résolution suivante :

RECOMMANDATION : QUE le Comité des priorités recommande au Conseil municipal d'adopter un règlement sur les droits et redevances pour une conduite maîtresse de montée pour l'intersection de la montée Principale et de la rue Sainte-Agnès.

3. Présentation électronique de John Hughes (Hemson Consulting) sur un rapport de la directrice exécutive des Services de soutien administratif au sujet des procédures d'avis public - règlement sur les droits et redevances - conduite maîtresse de montée à l'intersection de la montée Principale et de la rue Sainte-Agnès (Centre Lionel E. Lalonde)

1 - 31

PRÉSENTATIONS ET DÉLÉGATIONS

4. Présentation électronique sur un rapport de la chef des Services financiers / trésorière municipale au sujet du règlement sur les droits et redevances pour le tunnel de roche du secteur sud de la ville

32 - 49

Rapport du directeur général des Services de la croissance et du développement (John Hughes, Hemson Consulting) au sujet d'un suivi sur le règlement sur les droits et redevances - tunnel de roche du secteur sud de la ville

50 - 63

RAPPORTS DES GESTIONNAIRES

5. Rapport de la chef des Services financiers / trésorière municipale au sujet de l'établissement d'une définition du terme « aîné » dans le règlement des frais d'utilisateurs divers. Le rapport demande l'orientation du Conseil par rapport à l'âge où une personne peut profiter de divers rabais à titre d'aîné.

64 - 66

6. Rapport de la chef des Services financiers / trésorière municipale au sujet des redevances d'aménagement recueillies pour l'année se terminant le 31 décembre 2005

67 - 70**MOTIONS**

7. **Présentée par le conseiller Rivest**

71

ATTENDU QUE les critères actuels d'accumulation de neige en matière d'entretien hivernal des routes résidentielles et rurales de classe 4 à 6 est de 8 cm;

ATTENDU QU'UNE option de modifier les critères d'entretien hivernal des routes afin de déployer des équipes après une accumulation de neige de 5 cm pour les routes de classe 4 à 6 a été envisagée pendant les délibérations sur le budget 2006 au coût de 580 000 \$;

ATTENDU QUE la résolution 2006-519 du Conseil municipal demande « que le personnel passe en revue la norme actuelle d'entretien des routes en hiver par rapport aux routes résidentielles et rurales et qu'il procède aux modifications nécessaires à la politique afin de veiller à répondre aux besoins de tous les résidents »;

ATTENDU QUE le niveau actuel de service a été réduit par rapport à celui de 2005;

IL EST RÉSOLU, à titre de mesure intérimaire pour le reste de cet hiver et jusqu'à ce que le niveau actuel de service quant à l'entretien hivernal ait été examiné par le personnel et présenté au Conseil municipal, que les critères de mobilisation en cas d'accumulation de neige pour les routes résidentielles et rurales (classes 4 à 6) soit réduits de 8 cm à 5 cm au coût estimatif de 175 000 \$ conformément à l'estimation fournie par l'ingénieur municipal dans un courriel daté du 23 février 2006.

LEVÉE DE LA SÉANCE À 22 H (RÉSOLUTION PRÉPARÉE)

{LA MAJORITÉ EST REQUISE POUR POURSUIVRE LA RÉUNION APRÈS 22 H.}

LE 3 MARS 2006**LA CONSEILLÈRE CALDARELLI,
PRÉSIDENTE****CORRIE-JO CAPORALE,
SECRÉTAIRE DU CONSEIL**